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Vážení spoluobčané,

Další rok se chýlí ke konci. Jaký byl rok 2008 z pohledu 

Města Nová Včelnice? Co dobrého se podařilo a co jsme 

naopak nezvládli?

Počátkem letošního roku se naplno rozjely dotace z EU. 

Zateplení školy, rozšíření a vybavení městské knihovny a 

celková rekonstrukce městského úřadu, nový vodovod 

a kanalizace „Stará Včelnice“ jsou akce, na které jsme se 

snažili získat nemalé fi nanční prostředky. 

Škole a městskému úřadu se zatím dotací nedostalo. 

Příliv peněz z EU „vyschne“ v roce 2013 a je tedy nasna-

dě žádat dál. Na jaře konečně začala celková rekonstruk-

ce ulice Vrchlického. Veškeré rozvody plynu, elektřiny, 

vodovodu, kanalizace, veřejného rozhlasu a osvětlení 

prošly nebo projdou radikální výměnou nebo opravou. 

Vše vyvrcholí položením zbrusu nového asfaltového a 

dlážděného povrchu v celé šíři ulice. Vznikne tak u nás 

první ulice charakteru obytné zóny s jednosměrným 

provozem.

Přes některé názory, že rozpočet města je příliš zatěžo-

ván investicemi do sportovního areálu, museli zastupi-

telé řešit havarijní stav fotbalového hřiště. Získáním pří-

spěvku z grantu Jihočeského kraje se realizovalo umělé 

zavlažování travnatého povrchu. 

V bývalém areálu ubytoven uranových dolů se po 

úspěšné výstavbě prodejny FLOP chystá další prodej a 

následné využití chátrajících objektů. V kupní smlouvě 

jsou zajištěna práva pro zachování zdravotního stře-

diska a převzetí závazků pro nového majitele. Bývalá 

jídelna uranových dolů se v budoucnu má přeměnit 

v novou, účelnou a zcela jistě krásnou hasičskou zbroj-

nici. Dle zpracované architektonické studie a v příštím 

roce připravovaného projektu se nám snad podaří 

získat nemalé fi nanční prostředky z jiných zdrojů než z 

vlastního rozpočtu. 

Do  nového roku připravujeme další investice, které mají 

za účel jediné, a to aktivní rozvoj našeho města a klid a 

bezpečnost pro naše občany. Novou podobu dosta-

ne ulice Podskalí, necháme zpracovat projekt pro ulici 

Riegerovu. Připravujeme vyhlášku pro zřízení městské 

policie a projekt na kamerový systém.

Chystáme jistá opatření na majitele psů, kteří si neplní 

své povinnosti (volné pobíhání psů, neuklízení exkre-

mentů apod.). Věřím, že lidé slušní,  zákonů dbající, tato 

opatření přijmou pozitivně. Ti, kteří nejsou „vzorní“ se 

polepší a nepocítí následky našich rozhodnutí.

V těchto dnech se po 4 letech opět otevírá šance 

změnit současný stav našeho zámku. Jednání o pod-

mínkách smlouvy o smlouvě budoucí s předkupním 

právem nám dává naděje, že nový vlastník objektu se 

vypořádá s nevzhledným zámeckým areálem lépe než 

současný a dostojí podmínkám ve smlouvě. Budeme 

věřit, že jsme při výběru zájemce měli šťastnější volbu a 

zámek se stane v blízké budoucnosti chloubou a dob-

rou vizitkou našeho města. 

Mnoho v našem městě je potřebné vybudovat, vylep-

šit a zkrášlit. Na to je však potřebné hodně úsilí, práce, 

jednání, projektů, ale i dobré vůle, spolupráce, ochoty 

a tolerance. 

Využívám této příležitosti poděkovat všem, kteří jakou-

koliv formou a mírou přispěli ke vzdělání našeho města, 

obohacením kulturního a duchovního života, protože 

budoucnost našeho města je v rukou jejich občanů. 

Jménem celého městského úřadu a zastupitelstva, ale i 

osobně vám přeji do nastávajících krásných vánočních 

dní, ať se naplní soudržnost člověka k člověku. Přeji vám 

vnitřní sílu, stálý smysl pro radost z malých i velkých věcí 

v životě. Hodně zdraví, životní jiskry, lásky a potěšení z 

nejbližších lidí blízkých vašemu srdci.

Popřejme si nádherné vánoce a pokoj v duši ať se udrží 

i po celý budoucí rok. 

Jaroslav Hřebík, starosta
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Milý čtenáři,

přes pětatřicet (opravdu 35) let už vychází náš 

Novovčelnický zpravodaj. Pro ty, co to chtě-

jí vědět opravdu „přesně“, první číslo vyšlo 

v květnu 1973. Já si to nepamatuji a ani si to 

pamatovat nemohu. Ale dočetla jsem se o tom 

v kronice našeho města. Lze zde nalézt kde co, 

od příletu čápů až po různé oslavy. Ale třeba 

i o běhu Novovčelnického zpravodaje. Pravda, 

nenašla jsem, kolik se celkem konalo ročníků, 

ale určitě by se stačilo maličko zmínit před 

šikovným panem Jelínkem a hned bychom se 

to od něj dozvěděli.

V současné době máme dokonce první tři díly 

kroniky v elektronické podobě, a to dokonce 

dvakrát. Poprvé se o to postaraly děti a paní 

učitelka Koníčková a Šímová. Všechny kroniky 

doslova a do písmene opsaly a „daly dohro-

mady.“ A podruhé, v originále, je neskenoval 

státní archiv v Třeboni. Děti a paní učitelky mi 

usnadnily práci s přepisováním a já „jen“ přepi-

suji Veselé příhody Eduarda Kejsta. Od příštího 

čísla přibudou ještě příběhy od současného 

kronikáře Oldřicha Šímy. Dále máme přislíbené 

příběhy z mládí, dnes již devadesátileté, míst-

ní rodačky Antonie Koldové. Dokonce se tato 

úžasná paní nebojí počítače a příběhy pošle 

e-mailem. 

Jsme rádi za jakékoliv příběhy, které nám píše-

te, a rádi je otiskneme. Musím také pochválit 

naše svazy a organizace. Všechna čest! O jejich 

aktivitách se čtenáři dočtou v široké míře. Vítá-

me také fotografie, kterými doplňujeme vaše 

články. A když už se některým nedaří psát, 

uděláme alespoň fotoreportáž, která vypovídá 

„vše“. Nedá mi to, a musím organizace a svazy 

také pochválit (kromě jednoho svazu) za aktiv-

ní účast na schůzi kvůli sestavení kulturního 

kalendáře na rok 2009. Zajisté všichni dodají 

podklady pro sestavení do 31. 1. 2009. 

My bohužel nemůžeme být všude a vědět o 

všem. Pište, telefonujte, mailujte! Prostě o sobě 

nebo o vaší akci dejte vědět!

A když se dostanu k našim sportovním oddí-

lům, málokteré výsledky nám chybí.

Nemohu zapomenout ani na příspěvky žáků 

a učitelů ze školy a na ostatní přispěvovate-

le, kterých je řada. A díky vám všem už je náš 

zpravodaj tak „starý“.

I když vás někdy před uzávěrkou honíme a 

„vyhrožujeme“, že po uzávěrce nic už přidávat 

nebudeme, pokaždé se nám povede vše dát 

dohromady. Nikdo bohužel už ale nevidí, koli-

krát „hýbeme“ s jednotlivými články, kolikrát 

„hýbeme“ se stránkami. A každý pozdě ode-

vzdaný článek přináší většinou problém. Pro 

nás to není jen „jeden článek“, ale jsou to stra-

ny čtyři. Nechceme ve zpravodaji doprostřed 

vkládaný list, ale i to jsou už strany dvě. Zname-

ná to, buď mít něco v „záloze“, anebo něco na 

úkor opozdilého přispěvovatele ubrat. Pokud 

ale něco ubereme, opět hýbeme se stránkami. 

Nebylo by ani pěkné mít třeba článek někte-

rého ze svazů uprostřed historie anebo sport 

uprostřed reklamy. Vše má svůj řád a snažíme 

se vše mít pěkně „u sebe“. My pracujeme přes 

den a večer, ale náš grafik dost často v noci a to 

ráno pokračuje s korekturami. 

Dnešní číslo je, jak jste si někteří mohli všimnou 

maličko ochuzené o rozhovory. Ale nechtěli 

jsme v předvánočním shonu nikoho „honit“ na 

povídání s námi, a ani nás neminulo vánoční 

uklízení, pečení cukroví či nákup dárků.

Od únorového čísla se určitě „polepšíme“ a 

také přivítáme vaše náměty a nápady. Zdarma 

také uveřejňujeme kulturní a sportovní akce v 

našem městě a okolí. Ale musíte nám o tom 

dát včas vědět.

Někdy si u nás zařádí, jako v každých novinách, 

redakční šotek a hýbe nám s daty, hodinami 

nebo nám občas unikne pravopis. Pravidla 

českého jazyka jsou někdy záludná a někdy se 

dokonce dozvíme, že oba tvary jsou správné.

Někdy uveřejňujeme také kritiky, ale kritizovat 

umí každý ….. A ten kdo nic nedělá, nic nezka-

zí. A přesně naopak.

Budeme rádi, když i nadále budete našimi věr-

nými čtenáři a přispěvovateli článků. Ať je co 

číst (a na závěr nemohu zapomenou pochválit 

Pavlínu Nebeskou, kolegyni na svém místě).

Marie Davidová, šéfredaktorka

Slovo šéfredaktorky
PŘEBYTEK HOSPODAŘENÍ Z MINULÝCH LET 6 316,8

CELKOVÉ PŘÍJMY PRO ROK 2009 26 190,0

z toho:

Daňové příjmy (mezisoučet) 19 551,0

1111 Daň z příjmu FO - ZČ 3 100,0

1112 Daň z příjmu FO - SVČ 350,0

1113 Daň z příjmu FO - zvl. sazba 270,0

1121 Daň z příjmu právnických osob 4 980,0

1122 Daň z příjmu práv. osob za obec 600,0

1211 Daň z přidané hodnoty 8 000,0

1337 Poplatek komunální odpad 1 200,0

1341 Poplatky ze psů 45,0

1343 Poplatky za veřej.prostranství 15,0

1344 Poplatek ze vstupného 1,0

1345 Poplatek z ubytovací kapacity 25,0

1347 Poplatek za provozovaný VHP 160,0

1351 Poplatek výtěžek VHP 25,0

1361 Správní poplatky   180,0

1511 Daň z nemovitostí 600,0

Nedaňové / vlastní příjmy (mezisoučet) 3 816,0

2310 Nájem vodohosp.majetek 1 150,0

1070 Rybníky 47,0

3314 Knihovna 9,0

3349 Zpravodaj 35,0

3412 Tělovýchova 150,0

3612 Bytové hospodářství 850,0

3613 Nebytové hospodářství 1 110,0

3632 Pohřebnictví 25,0

3639 Nájem pozemky 3,0

3722 Svoz odpadu /podnikatelé/ 103,0

3727 Prevence vzniku odpadu /Eko Kom/ 85,0

6171 Místní správa 18,0

6310 Příjmy z úroků 180,0

2460 Splátky půjček-FRB 51,0

Kapitálové příjmy (mezisoučet) 1 165,0

3612 Bytové hospodářství 50,0

3613 Nebytové hospodářství 1 115,0

Příjmy z dotací (mezisoučet) 1 658,0

4112 Dotace ze st.rozpočtu 1 158,0

4121 Dotace od obcí 500,0

CELKOVÉ VÝDAJE PRO ROK 2009 30 881,4

z toho:

Výdaje běžné - dle odvětví (mezisoučet) 22 527,4

1031 Pěstební činnost-lesy 30,0

ROZPOČET MĚSTA NOVÁ VČELNICE  ROK 2009 (V TIS. KČ)

1070 Rybníky 30,0

2212 Silnice 410,0

2219 Chodníky 130,0

2221 Čekárny                   50,0

2229 Dopravní značení 20,0

2310 Pitná voda 10,0

2321 ČOV 320,0

3113 Základní škola 3 150,0

3114 Speciální školy 3,0

3314 Knihovna 488,0

3319 Kultura 192,0

3349 Zpravodaj 135,0

3399 Sbor pro obč.záležitosti 60,0

3412 Tělovýchova 1 129,0

3419 Dotace TJ 304,0

3429 Dotace zájmové org. 50,0

3612 Bytové hospodářství 423,0

3613 Nebytové hospodářství 1 942,0

3631 Veřejné osvětlení 420,0

3632 Pohřebnictví 40,0

3639 Komunální služby 1 350,0

3722 Svoz komunálního odpadu  2 225,0

3745 Veřejná zeleň 1 100,0

4351 Pečovatelská služba - PHM 120,0

4359 Sociální pomoc -invalidé 18,0

5311 Městská policie 1 000,0

5512 Hasiči 280,0

6112 Zastupitelstvo 1 050,0

6171 Místní správa 5 419,0

6310 Výdaje z fi nanc.operací 20,0

6399 Finanční operace –daň za obec 600,0

6402 Finanční vypořádání – volby 2008 9,4

Kapitálové výdaje (mezisoučet) 8 354,0

2212
Komunikace-Vrchlického,Podskalí,Ri

egero
4 870,0

2321 ČOV,kanalizace 2 734,0

3633 Inženýrské sítě 100,0

3639 Nákup pozemků 300,0

5512 SDH-projekt zbrojnice 200,0

6171 HW + SW pro úřad                    150,0

FINANCOVÁNÍ - třída 8 1 765,4

Splátky: 

půjčka JVS 150,0

úvěr ČS 1 200,0

půjčka SFŽP 415,4
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Opatření   č.1 /2008
kterým se stanovuje cena  pro právnické osoby, podni-

kající fyzické osoby a ostatní osoby za  zapojení  do sys-

tému obce  pro nakládání  s komunálním odpadem. 

Zastupitelstvo města Nová Včelnice schválilo dne 

17.12.2008 cenu poplatku  na rok 2009 pro právnické 

osoby, fyzické osoby oprávněné k podnikání, které se 

chtějí zapojit do systému  shromažďování, sběru, pře-

pravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 

odpadů v Nové Včelnici. 

Článek I.

Cena poplatku pro právnické osoby, podnikající fyzické 

osoby a ostatní osoby a subjekty, na které se nevztahuje 

OZV. Č.2/2005 města Nová Včelnice o místním poplat-

ku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

a které se smluvně zapojily do systému shromažďová-

ní, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních a OZV č.1/2006, kterou se mění a doplňu-

je obecně závazná vyhláška č.2/2005, provozovaného 

městem Nová Včelnice.

                                                    

Článek II.

Druhy tříděného odpadu:

Sklo Cena pro nádoby 1100 l  1000,- Kč/roční

Papír Cena pro nádoby 1100 l  1000,-  Kč/roční

Plast Cena pro nádoby  1100 l 1000,- Kč/roční

                                               

Článek III.

Ruší se ceník schválený dne 19.12.2007.

Článek III.

Tento ceník platí od 1.1.2009

V Nové Včelnici dne : 18.12.2008
Jaroslav Hřebík, starosta města

Opatření   č.2 /2008
kterým se stanovuje cena  pro právnické osoby, podni-

kající fyzické osoby a ostatní osoby za  zapojení  do sys-

tému obce  pro nakládání  s komunálním odpadem. 

Zastupitelstvo města Nová Včelnice schválilo dne 

17.12.2008 ceny známek a  pytlů na odpad   na rok 2009 

pro právnické osoby, fyzické osoby oprávněné k pod-

nikání, které se chtějí zapojit do systému  shromažďo-

vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů v Nové Včelnici. 

Článek I.

Ceny známek  pro právnické osoby, podnikající fyzické 

osoby a ostatní osoby a subjekty, na které se nevztahuje 

OZV. Č.2/2005 města Nová Včelnice o místním poplat-

ku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

a které se smluvně zapojily do systému shromažďová-

ní, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních a OZV č.1/2006, kterou se mění a doplňu-

je obecně závazná vyhláška č.2/2005, provozovaného 

městem Nová Včelnice:

Známka na nádoby 

o obsahu 660 - 1100 l (svoz 1x týdně)  19.000,- Kč/roční

Známka na nádoby 

o obsahu  110 - 240 l  (svoz 1x týdně)      2.200,- Kč/roční 

Známka na nádoby 

o obsahu  110 - 240 l (svoz 1x za 14dní)  1.500,- Kč/roční

Odpadový pytel AVE               100,- Kč/ks               

                                                    

Článek II.

Cena za odpadový pytel AVE pro osoby se zaplaceným 

místním poplatkem za shromažďování, sběr, přepravu, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

u nichž slouží tento pytel jako náhrada za nádoby na 

odpady:

Odpadový pytel AVE    15,- Kč/ks

Článek III.

Ruší se Opatření č. 1/2007 k 31.12.2008.

Článek IV.

Tento ceník platí od 1.1.2009.

V Nové Včelnici dne : 18.12.2008
Jaroslav Hřebík, starosta města

ODPADY v roce 2009
1/ Známky pro rok 2009 je možno si vyzvednout v 

pokladně městského úřadu od  2. ledna 2009 proti 

úhradě výše uvedeného poplatku 500,- Kč/osobu/

rok. V tento den bude zahájeno

také uzavírání nových smluv na svoz odpadu a 

prodej známek podnikatelům, živnostníkům a fi r-

mám.

2/ Sdělujeme občanům, že fi rma Ave CZ Jindři-

chův Hradec bude vyvážet sběrné nádoby opat-

řené známkou roku 2008 do 31. března 2009. 

Po tomto termínu budou vyváženy pouze nádoby 

s novou známkou, tj. rok 2009.

L. Biernatová – fi nanční odbor

Děkuji dodatečně 
panu starostovi Hřebíkovi za přání k narozeninám a 

dárek k vánocům.                                               Padruňková Věra

V důsledku malého zájmu o výkup starého železa a 

barevných kovů bude výkupna od ledna 2009 do kon-

ce března 2009 z technických důvodů dočasně uzavře-

na. Mimořádný výkup v této době lze dohodnout na 

tel. 606 405 121. Další informace budou zveřejněny ve 

vývěsní skříňce na brance sběrného dvora.

Upozornění

Český svaz žen v Nové Včelnici děkuje všem, kteří se 

zapojili do sbírky pod názvem „Oči pro Afriku“. Bylo 

sebráno 184 ks dioptrických brýlí, které zkvalitní život 

stovkám lidí. Chtěli bychom poděkovat i zaměstnan-

cům zeleniny Bartoň, škole, městské knihovně a panu 

doktorovi Urbanovi, kde jsme měli sběrná místa.

Děkujeme !!!

Poděkování

Rok 2008 jsme zakončili 30. prosince zájezdem do 

Horáckého divadla v Jihlavě na komedii „Hrátky s čer-

tem“. Rok 2009 zahájíme ve středu 7. ledna jednáním 

výboru o zajištění akcí, v sobotu 10. ledna se přidáme 

k ženám a půjdeme s nimi na vycházku, ve čtvrtek 22. 

ledna pojedeme do bazénu v Třeboni - v 16 hodin od 

kostela, platí se 100,- Kč předem paní Štanglové, v úterý 

27. ledna pojedeme do HD v Jihlavě na hudební  kome-

dii „Valčík tučňáků“.                                                      Holický

MO STP informuje

Charita informuje
Tříkrálová sbírka v našem městě se uskuteční v sobotu 

10. ledna. Skupinky dětí převlečené za tři krále, navštíví 

domácnosti a budou zpívat, vybírat do pokladniček pří-

spěvky od občanů. Pokladničky budou předem zape-

četěny a opatřeny logem Charity. Každý vedoucí sku-

pinky bude mít průkazku, kterou se musí na požádání 

prokázat.

Pokud se do některých domácností koledníci nedo-

stanou, bude možno přispět osobně v neděli 11. 1. v 

kostele. Cílem sbírky je pomoc rodinám a lidem v nou-

zi u nás i v zahraničí a podpora charitních projektů v 

celé ČR. Tyto prostředky budou použity v pečovatel-

ské službě na pomoc seniorům, nemocným a tělesně 

postiženým.

Děkujeme všem dárcům za příspěvky, je možné také 

poslat peníze formou SMS.

Výsledky sbírky budou uveřejněny.

Farní charita J. Hradec, Bc. Ivana Vlasáková, ředitelka

Již podruhé pořádala kulturní komise a Městská 

knihovna Nová Včelnice Mikulášskou besídku. Pro-

tože nebylo domluvy se SRPŠ, byla to také druhá 

Mikulášská besídky v Nové Včelnici v tomto roce. 

Ale i to mělo svůj velký plus. Naše besídka byla 

určena pro děti do 12 let. Po loňské zkušenosti, kdy 

byl sál přecpán k prasknutí dětmi všech věkových 

kategorií, jsme se rozhodli omezit věk dětí. Přece 

jen jsme měli obavy o „ušlapání“ malých dětí.

Díky našim sponzorům, kterými byli Jihočeské 

mlékárny Jindřichův Hradec, Velkoobchod s nápoji 

Kapitán Jindřichův Hradec, prodejna Domov – paní 

Cigániková a pan Cigánik, fi rma Sdružení DUHA 

COLOR – pan Holoubek, restaurace U zámku – pan 

Hanuš, truhlářství Thilia 96, spol. s.r.o. – pan Štěpán, 

Zemědělské družstvo Nová Včelnice, Alllianz – pan 

Šíma, Informační centrum Jindřichův Hradec, pro-

dejna a penzion Tebo – paní Hřebíková, si mohly 

děti vysoutěžit nějakou sladkost či jinou malou 

odměnu. O teplo dětí se sponzorsky postarala 

restaurace „U Žida“.

Mezi děti zavítal Mikuláš s andělem s balíčkem pro 

každého a čerty jsme si také přivolali. Moc se jim 

mezi nás nechtělo. Už byli asi znaveni. A nebo mož-

ná máme u nás v Nové Včelnici samé hodné děti.

Za kulturní komisi Marie Davidová

Mikulášská „podruhé“
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Jako každý rok začal i tento lednovým sběrem měli a 

jejím odesláním na rozbory do  výzkumného ústavu 

včelařského v Dole.

Výsledky našich vzorků nic zlého nenaznačovaly, pro-

tože napadení stanovišť a množství roztočíků ve spa-

du bylo v množství napadených stanovišť dokonce 

nižší než v předešlém roce. Ale jak přibývaly zprávy z 

okolních spolků, okresů a krajů, začínal se rýsovat pro-

blém republikového formátu. Nejenom, že napadení 

roztočem nabylo velkých rozměrů, ale co horšího, 

došlo k velkým úhynům včelstev. Nakonec tyto ztráty 

byly téměř 300 000 včelstev v celé republice. U nás na 

Novovčelnicku bylo na podzim 07 zazimováno 522 

včelstev a vyzimováno jich bylo 434, to je ztráta 88 včel-

stev.  A muselo se začít s okamžitým řešením problému. 

V roce 1990  bylo v republice registrováno přibližně 1 

200 000 včelstev. V r. 2007 na podzim bylo zazimováno 

republikově 650 000 včelstev a vyzimováno jich bylo 

350 000. Pro zajištění opylení rostlin je v republice zapo-

třebí minimálně  okolo 700 tisíc včelstev. Na základě 

informací od včelařů, veterinářů a výzkumného ústavu 

včelařského se problémem začalo zabývat ministerstvo 

zemědělství a vzápětí parlament. A v červnu byla na 

světě dotace na obnovu včelstev. Nezávisle na ústřed-

ních orgánech se problémem začala zabývat i vedení 

jednotlivých krajů. 

Nejhůře dopadli včelaři na části strakonicka,  kde místy 

došlo téměř k vyhynutí všech včelstev.

Do programu dotací na obnovená včelstva byly zařaze-

ny okresy s úhyny většími než 20 %. Náš okres se zhruba 

25 % byl do tohoto programu  zařazen také.

V našem spolku se tento program týkal asi 10 chova-

telů. Na podzim roku 2008 bylo nakonec zazimováno 

540 včelstev, což je o 18 víc než před rokem. Aby se 

pokud možno co nejvíce zamezilo úhynům včelstev v 

důsledku expanze roztočíka (varroa), byla přijata veteri-

nární opatření, která se během celého roku poměrně 

důsledně dodržovala a v podstatě poslední léčení jako 

již tradičně u nás proběhlo v první půli prosince, kdy 

byla všechna včelstva ošetřena aerosolem, a tím byly 

vytvořeny předpoklady pro dobré vyzimování včelstev 

v r. 2009. V lednu bude od všech včelstev odebrána měl 

a poslána na  vyšetření do výzkumného ústavu v Dole 

a zde se ukáže, jestli veškeré naše snahy o zlepšení zdra-

votního stavu včelstev nebyly marné.

Ekonomická část včelaření začátkem sezóny vypadala 

vcelku uspokojivě.

Jaro začalo zhruba o 10 dnů dříve proti předešlým 

letům. Rovněž dříve nakvetly dřeviny ovocné i okrasné, 

dále začala začátkem května kvést řepka, která se v prů-

běhu posledních let i u nás stala hlavní medodárnou 

plodinou (bohužel jedinou). Po jejím odkvětu v druhé 

polovině května v podstatě snůška skončila  a čekání na 

snůšku medovicovou bylo téměř marné, protože snůš-

ka z lesů byla minimální. Toto je příčina nedostatku tma-

vého medu v letošním roce. Střídání teplého počasí a 

následná chladna včetně následného spláchnutí prud-

kým deštěm nepřála vývoji medovice a dalších produ-

centů tohoto sladkého výměšku puklic, mér a dalších.

Nyní nám nezbývá nic jiného než doufat, že  rok 2009 

bude pro naše včelstva lepší než rok právě skončený.

Závěrem bych chtěl popřát všechno nejlepší v následu-

jícím roce jak všem včelařům,  tak i všem konzumentům 

jejich sladkého produktu.                                          Nejedlý 

Rok 2008 z pohledu včelaře.

21. listopadu 2008 své před-

stavení „Hrátky s čertem“ u 

nás sehráli ochotníci z Horní 

Pěnné (viz foto) a 12. prosin-

ce s představením „Malo-

měští diplomaté“ upoutali 

diváky ochotníci z Deštné. A 

11. ledna 2009 nás navštíví s 

představením „Ostrov milo-

vání“ ochotníci z Počátek. 

Tak se jmenoval pořad, který jsme viděli 

3.12. Tím nám agentura Pernštejni před-

stavila další ze svých vzdělávacích pořa-

dů zaměřených na výuku dějepisu.

Přiblížili nám daný úsek dějin nejen z hle-

diska vojenského, ale i společenského. 

Představili módu mužskou i ženskou. 

Představení přiblížilo svým obsahem 

tři úseky z období třicetileté války. Prv-

ní část se věnovala tzv. „České válce.“ 

Obsahovala také Pražskou defenestraci, 

ve které jsme si zahráli i my diváci. Dále 

bitvu na Bíle hoře a zabití Valdštejna.

Obrazy z války třicetileté

ZÁPIS DO 1.TŘÍDY SE USKUTEČNÍ VE STŘEDU 

4. ÚNORA 2009 OD 13:00 DO 16:00 HODIN.

OZNÁMENÍ

V rámci výuky jsme se v pátek 7. listopadu celá třída 7. A 

vypravili do Štítné, abychom se podívali na místo, kde 

bydlel Tomáš Štítný.

Ten den jsme se učili jen 2 hodiny a v 9:45 jsme vyrazili. 

Jako vedoucí s námi šla paní učitelka Květa Zikmundová 

a pan učitel Milan Bašta.

Šli jsme nejprve polní cestou a pak vyšli na silnici, po 

které jsme dorazili až do Štítné.

Cestou jsme minuli křížek, který byl postaven r. 1860 na 

památku 1 000 bojovníků, kteří zemřeli v letech 1813 

– 1914 v novoetynské nemocnici.

Po příchodu do Štítné byli pověřeni Kuba se Zbyňkem, 

aby se zeptali, kde se hledané místo nachází. Zjistili, že 

je to u staré školy, v parku. Takže zhruba po hodinové 

cestě jsme byli u cíle. V parku, na místě bývalé tvrze, stojí 

památník s informací o tom, kdo Tomáš Štítný byl: zakla-

datel českého písemnictví.

Chvilku jsme si odpočinuli a vypravili se nazpět, aby 

dojíždějící stihli autobus domů. 

Bolely nás sice už nohy, ale došli jsme v pořádku.

Žáci 7.A

Po stopách Tomáše Štítného 

ze Štítného

Pod tímto názvem jsme v roce 2008 uskutečnili na ZŠ a 

MŠ v Nové Včelnici projekt, zaměřený na prevenci sociál-

ně patologických jevů. Byl zpracován v rámci Programu I 

MŠMT „Preventivní programy na podporu aktivit v oblasti 

prevence sociálně patologických jevů u dětí a mládeže 

realizované školami a školskými zařízeními“ a Jihočeský 

kraj nám   na jeho realizaci přispěl částkou 14 000 Kč. V 

rámci projektu žáci 2. stupně získali potřebné informace z 

oblasti návykových látek, konkrétně o prevenci závislosti 

na tabáku, alkoholu a na drogách. Výchovné programy 

pro ně připravilo sdružení META z Jindřichova Hradce. 

Žáci 6. tříd na začátku školního roku absolvovali dvou-

denní adaptační kurz v rekreačním středisku Nesměř u 

Velkého Meziříčí, který zajistila společnost FREE TIME acti-

vities z Třebíče. Prožitkový kurz byl zaměřen na posílení 

dobrých vztahů v třídním kolektivu a prevenci nežádou-

cích jevů. Dobré vztahy v třídním kolektivu jsou zákla-

dem úspěšnosti školní práce a příznivého klimatu školy. 

Součástí projektu byly i další akce, jako například návštěva 

Dne zdraví v Jindřichově Hradci, jednodenní seminář pro 

všechny učitele školy na zvládání krizových situací ve výu-

ce a další.

Vzhledem k tomu, že problematika sociálně patologických 

jevů je v současné době velmi aktuální, budeme nadále v 

těchto aktivitách pokračovat. Děti musí být schopné odo-

lávat různým nástrahám, správně řešit krizové situace a v 

případě potřeby i vědět, kde hledat pomoc.

Mgr. Renáta Koníčková, školní metodik prevence

Poznání je cesta 

k zodpovědnosti

Druhá část přiblížila fungování armád za třicetileté války. Zahráli jsme si v znepřátelených armádách.

Třetí část se věnovala poslední fázi války a Vestfálskému míru. Pořad nás nejen poučil, ale také pobavil.

Hrátky 

s čertem
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Každým rokem pořádáme ve škole před Vánocemi besídku a letos jsme se rozhodli udělat ji i pro veřejnost. Děti 

z 1.- 5. ročníku a z některých zájmových kroužků si připravily svá vystoupení a s hudební skupinou pana Košlera 

vytvořily pěknou vánoční atmosféru.

Vánoční besídka
Naše fi rma se v roce 2008 zabývala kromě provozo-

vání technických služeb, též přidruženou drobnou 

stavební činností pro obyvatele našeho města. Jed-

nalo se zejména o výstavbu přípojek všeho druhu 

(kanalizační, vodovodní, plynová), zámkovou dlaž-

bu, zemní práce a jiné drobné stavební úpravy.

Děkujeme proto touto cestou všem našim zákazní-

kům za projevenou důvěru a dobrou oboustrannou 

spolupráci. V této činnosti budeme nadále pokračo-

vat i v novém roce 2009 a doufáme, že nám občané 

zachovají přízeň. V případě dotazů na některou z 

výše uvedených činností se obracejte na pana Oldři-

cha Pézu, tel. č. 777702202.

Do dalšího čísla zpravodaje připravujeme článek, 

který bilancuje naší hlavní činnost, což je provozo-

vání technických služeb pro město Nová Včelnice.

Přejeme všem našim spoluobčanům hodně štěstí, 

zdraví a spokojenosti v Novém roce 2009.                    

O. Péza

ETKO děkuje…
Sbor  dobrovolných  hasičů  Nová  Včelnice

Vás zve na

„Hasičský  ples  

se  Studenskou  kapelou“, 

který  se  bude  konat  dne  31. ledna  2009  

ve   20°° hodin v  sále  restaurace  U  Žida  

v  Nové  Včelnici. 

Předprodej místenek a vstupenek  

se uskuteční  v hasičské klubovně 

 v neděli 25. 1. 2009 

a ve středu 28. 1. 2009 

od 17°° do 18°° hodin

Přijďte i s dobrou náladou, budeme se těšit.

Nádherný koncert Trumpet Tune doprovázený slovem 

kapelníka Lumíra Rataje zazněl za přítomnosti plného 

novovčelnického kostela v neděli 7. prosince 2008 v 

podvečer.

Trumpet Tune
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Fotoreportáž - Mikulášská besídka 6. prosince 2008 Výprava na Sibiř
V sobotu 22. 11. 2008 jsme se 

brzy ráno sešli na nádraží JHMD. 

Odtud jsme vyjeli, cíl Johny-

ho louka. Tak začala naše zimní 

výprava. Dojeli jsme na nádraží 

ve Včelničce. Pomocí mapy a 

buzoly jsme se museli dostat na 

Johnyho louku. Byla docela zima, 

zrovna ten den bylo všude bílo 

a sníh. Poté, co jsme dorazili na 

Johnyho louku, jsme rozvinuli 

své stany z celt. Následně pak 

nastal těžší úkol, a to připravit 

oběd. Bylo mokro, zima a relativ-

ně větrno. Ovšem to rozhodně 

nemohl býti pro nás problém. 

Asi po hodinovém snažení jsme 

se nakonec najedli. Však silná to 

zima nastala, a tak vzal vedoucí 

vařič a začal topit (pozn. vařili 

jsme vážně na ohni). Takto se 

tam vyhříval postupně celý oddíl. 

Potom následovala etapová hra. 

Šlo vcelku o to, že jsme museli 

signalizovat přes celou louku 

druhé skupině jistou zprávu. Byť 

to chvíli trvalo, ale nakonec to 

druhá skupina pochopila. 

Pak už šlo jen o to propašo-

vat nalezenou zprávu přes 

hlídky. Takto jsme museli 

tuto zprávu propašovat přes 

hlídky až k místnímu krmel-

ci. Avšak záhadné to zjištění 

pro Piškota, když propašo-

val svou zprávu a krmelec 

nikde. Zřejmě byl unesen 

divokou zvěří, protože byl 

na nevhodném místě. Po 

skončení etapy, jsme vyšli 

na nádraží v Benešově, 

nasedli na vlak a jeli domů. 

Na nádraží v Nové Včelnici 

jsme se rozloučili a rozešli 

do svých domovů.

Sandy 155
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Sdružování občanů se zdravotním postiženým
V zemích EU žije více než 50 milionů osob s 

trvalým zdravotním postižením. Hlavním garan-

tem naplňování a obhajoby jejich práv, zájmů 

a potřeb v rámci EU je Evropské fórum zdravot-

ně postižených se sídlem v Bruselu. Členy jsou 

národní rady zdravotně postižených ze všech 

27 členských zemí EU. I každý desátý občan ČR 

– zhruba 1 milion obyvatel ČR, trpí trvalým zdra-

votním postižením. Čtvrtina z nich, tj. více než 

250 tisíc občanů, je organizována v jedné, ve 

dvou nebo i více sdruženích z celkového počtu 

102 oficiálně registrovaných neziskových organi-

zací ,,o.s.“ sdružujících osoby s různým druhem 

zdravotního postižení nebo rodiče a přátele, děti 

se zdravotním postižením. Některé z těchto orga-

nizací mají působnost celostátní, jiné působnost 

regionální nebo jen místní. Společné potřeby a 

zájmy všech těchto 102 občanských sdružení a 

všech zdravotně postižených občanů profesio-

nálně zajišťuje Národní rada osob se zdravotním 

postižením ČR, jejím předsedou je p. Václav Krása 

a místopředsedou prof. Jan Jesenský. Na úrovni 

krajů jsou zřízeny krajské rady osob se zdravotním 

postižením. NR ZP ČR spolupracuje se správou a 

samosprávou např. v komisích Parlamentu ČR, v 

Legislativní radě vlády, navrhuje potřebné legis-

lativní opatřením, vyjadřuje se k návrhům záko-

nů a opatření navržených jinými orgány, aby byly 

chráněny zájmy a potřeby zdravotně postižených. 

Zastupuje rovněž ČR v mezinárodních organiza-

cích a institucích a podílí se tak na mezinárodním 

hnutí osob se zdravotním postižením. Jak již bylo 

řečeno, občané ČR se zdravotním postižením 

mají možnost stát se členy jakéhokoliv ze 102 

oficiálně registrovaných občanských sdruženích 

(neziskových organizacích), sdružujících občany 

podle druhu jejich zdravotního postižení. Počet 

členů jednotlivých sdružení je velmi různý. Z více 

než 250 tisíc takto organizovaných občanů. Je 

jich více než 2/3 registrováno ve dvou největších 

celostátní svazech. Obě tato největší sdružní mají 

své základní organizace i v našem městě. Prvou z 

těchto org. je STP. 

Tato organizace sdružuje občany s tělesným 

postižením bez ohledu na stupeň a rozsah toho-

to postižení. Vysoký počet členů STP je dán pře-

devším způsobem a průběhem transformace 

dřívějších Národně frontových organizací zdra-

votně postižených. V konečné fázi transformace 

byl velký počet organizací a členů automaticky 

převeden do STP (majetek i účty). 

Druhou celostátně nejmasovější org. je SPCCH. 

Jak bylo již psáno, členy jsou lidé s interními, 

srdečními, cévními či diabetickými potížemi. 

V menších místech sdružuje a poskytuje potřeb-

nou pomoc a služby nemocným, kteří mají celo-

státně samostatné svazy např. zrakové – slu-

chové – postiženým rodičům a přátelům zdrav. 

postižených dětí apod. Výskyt a závažnost těchto 

chorob v současné době prudce stoupá. Není to 

dáno tím, že by se jednalo o zcela nové choroby, 

ale jejich masovému rozšíření a nárůstu napomá-

hají změny životního prostředí, změny způsobu 

života a v neposlední řadě i významné prodlužení 

délky života díky rozvoji medicíny a techniky. 

Toto číslo Novovčelnického zpravodaje vychází 

koncem prosince 2008, ale jedná se již o číslo 1 

– leden 2009. MO SPCCH využívá této příležitos-

ti k tomu, aby poděkovala svým členům a všem 

občanům Novovčelnicka a okolí za účast na 

akcích, které v letošním roce pořádala (a neby-

lo jich málo) a věří, že svou podporu a zájem jí 

projevíte i v novém roce. K tomu všem přejeme 

dobré zdraví, hodně štěstí, klidu  a pohody. Člen-

ství v řádné organizaci, účast na přednáškách a 

akcích zdravotní osvěty, na kulturních akcích, 

vycházkách či jen při přátelských posezeních 

vás sice před eventuelní nemocí či zubem času 

neochrání, ale může napovědět, jak zdravěji žít, 

jak nemocem předcházet a jak se zachovat, když 

už nemoc přijde. 

Spokojeně a smysluplně se dá žít, i když už naše 

tělo nefunguje perfektně. Známé přísloví říká, 

že sdělená radost je dvojnásobná radost a sdě-

lená bolest je poloviční bolest. Akce a schůzky 

MO SPCCH mohou přinést i pro vás nové životní 

impulsy. Ještě jedenkrát šťastný Nový rok 2009 

přeje všem občanům Nové Včelnice a okolních 

obcí.                                                          MO SPCCH

Řádková inzerce
Prodám rodinný dům 3 + 1 v Nové Včelnici se 

zahradou, uzavřeným dvorkem a stodolou. Tel. 

606 489 653

Adventní posezení
V úterý 9. 12. uspořádala MO SPCCH svou jubilejní 20. 

ofi ciální  akci v roce 2008. Tentokrát se na rozdíl od 

naprosté většiny všech akcí, které MO SPCCH pořá-

dá (přednášky, besedy, vycházky, zájezdy či návštěvy 

kulturních představení) nejednalo o akci určenou pro 

nejširší veřejnost, ale o akci určenou pouze pro členy 

MO SPCCH. Předem se omluvili pouze členové, kteří 

se nemohli zúčastnit z vážných důvodů (zdravotních, 

rodinných či osobních). 70% účast všech registrova-

ných členů, tj. 79 účastníků (včetně hostů), znamenala, 

že skutečně přišli všichni členové. Už při příchodu do 

slavnostně vyzdobené hasičské klubovny na každého 

z nás dýchla slavnostní atmosféra. Nádherně ozdo-

bený stromeček, velký adventní věnec, na stolech i 

stěnách vánoční výzdoba, na stolech hořící svícny, 

vůně purpury. Hned vedle vchodu byly dva stoly u 

nichž zdravotně postižené členky z našeho regionu 

nabízely nádherné, téměř umělecky zhotovené zboží 

s vánoční tématikou. Ofi ciálních proslovů jsme si 

tentokrát moc neužili. Pouze předsedkyně MO paní 

Míchalová v úvodu připomněla nejdůležitější z 19 ofi -

ciálních akcí uspořádaných v letošním roce, upozor-

nila na nejbližší akce, které jsou připraveny do konce 

ledna, poděkovala všem členům za zájem a účast na 

akcích a popřála všem členům vše nejlepší do nové-

ho roku. Druhou ofi ciální zdravici přednesl starosta 

města pan Jaroslav Hřebík vsákl do sebe srdečnou 

atmosféru setkání a zatančil si. Milým překvapením 

a zpestřením celého setkání bylo i vystoupení nej-

mladších občanů Nové Včelnice – dětí z mateřské 

školky, které přednesly pásmo vánočních básniček. 

Všichni jsme obdivovali jak se tito malí caparti vypo-

řádali s dlouhými texty. Bouřlivý potlesk, který jejich 

vystoupení provázel i připravené dárkové balíčky si 

jistě zasloužili. Zbytek odpoledne a večera byl pak už 

věnován pouze zábavě, hudbě a písničkám. Skvělý 

harmonikář a zpěvák, za doprovodu člena naší MO 

s vozembouchem udávajícím rytmus, zahrál snad 

všechny národní a lidové písničky, které zná opravdu 

každý, a tak nebylo účastníka, který by si s chutí neza-

zpíval nebo alespoň nepobrukoval. K dobré pohodě 

patří i jídlo a pití. Obojí bylo opravdu skvělé. Každý 

z nás mohl dodržovat doporučovaný pitný režim. 

Na stolech byly nejen konvice s kávou či teplým ča-

jem, ale i lahve s přírodní či ochucenou minerálkou. 

Nikdo, kromě těch s nejpřísnější dietou, nepohrdl ani 

nefalšovaným svařákem. Vše pochopitelně zdarma 

bez omezení. Jen páni, kteří se neobejdou bez lah-

vinky dobrého piva si ji museli zaplatit, ale ani je to 

moc nebolelo, protože pivo dostali za cenu platnou v 

obchodě a bez jakékoliv přirážky. I jídlo bylo výborné, 

čerstvé a dietní. Každý z nás dostal 4 druhy chlebíčků 

(2 k odpolední svačině a 2 k večeři). Chlebíčky byly 

opravdu chutné, čerstvé, dietnější než v obchodě a 

možná i lépe upravené. Za to patří dík našim členkám, 

které připravily výborné pomazánky a před akcí chle-

bíčky perfektně nazdobily tak, že lépe by to nesvedli 

ani profesionálové. Chutné byly i zákusky, ať již odpo-

lední trvanlivé pečivo (griliášové vlnky), tak hlavně 

na závěr podávané čerstvé nefalšované svatební 

koláčky. Posezení se konalo v době adventu, kdy se 

rozdávají dárky. Protože členové MO SPCCH jsou již 

životem otrkaní senioři, nepřišel mezi ně Mikuláš, ani 

Ježíšek či Santa Claus. Ale výbor naší organizace na 

nás nezapomněl a podařilo se mu uspořádat pro nás 

tombolu. Každý člen si vytáhl číslo a pak nejstarší pří-

tomná členka vylosovala prvého výherce a ten pak 

dalšího, tak dlouho až vyhráli opravdu všichni. Cena-

mi byly drobnosti věnované sponzory. Navíc každý 

člen obdržel fi xy, aby si mohl výrazně poznamenávat 

termíny akcí, které bude MO SPCCH pořádat v příš-

tím roce a nezapomněl se jich zúčastnit. Atmosféra 

našeho setkání byla opravdu strhující, a tak se nikomu 

nechtělo domů, loučit se s příjemnou atmosférou, 

která zde vznikla. Výboru naší organizace se poda-

řilo zorganizovat akci, která dokáže vykouzlit kouzlo 

domova. Takovéto akce nám pomohou uvědomit si, 

že domov není to, co je ohraničeno čtyřmi stěnami 

našeho bytu, ale že i soused z vedlejšího bytu či pro-

tějšího paneláku může být, pokud jej blíže poznáte a 

seznámíte se s ním, vaším známým, přítelem či kama-

rádem. Po více než 5 hodinách trvání byla ofi ciální 

akce ukončena. Ale pro členy výboru naší organizace 

to byl začátek další směny. Následoval generální úklid 

hasičské klubovny, aby klubovna byla připravena na 

středeční pravidelnou schůzku kroužku mladých 

hasičů. Jisté je, jakož i nás řadové účastníky blažilo 

vědomí, že dlouhodobá příprava a zajišťování této 

akce, že všechna ta práce a úsilí nebyla vynaložena 

zbytečně. Členům výboru MO SPCCH, ženám, které 

připravily výborné pohoštění a zajišťovaly jeho prů-

běžné servírování, sponzorům, kteří věnovali dárečky 

do tomboly, dětem z mateřské školky za jejich pás-

mo básniček, výborným muzikantům, i všem členům 

MO SPCCH, kteří dokázali vytvořit sváteční příjemnou 

atmosféru tohoto setkání patří veliký DÍK!  MO SPCCH
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FOTBAL

Výsledkový sportovní servis

Nová Včelnice 6. 12. 2008 – 1. ročník mikulášského turnaje v kopané 

minižáků (ročník 2000 a mladší)

Na slavnostní vyhlášení výsledků se dostavil starosta 

města Jaroslav Hřebík, který také předával ceny. Podle 

nadšení dětí i jejich vedoucích se turnaj vydařil, proto 

bychom ho chtěli příští rok opakovat. 

Poděkování patří rozhodčím Martinu Blažkovi a Luboši 

Cyprovi, kteří celý turnaj odřídili. Nemalé poděkování 

patří i sponzorům, kteří se na celé akci podíleli, jsou 

to: Město Nová Včelnice, AVE J. Hradec, Duha Color N. 

Včelnice, Brožek N. Včelnice, COOP N. Včelnice, FLOP 

N. Včelnice, Adélka N. Včelnice, HEI SPORT N. Včelnice, 

restaurace U Žida N. Včelnice, Ráftl N. Včelnice, Starka N. 

Včelnice, Drogerie Teta N. Včelnice, Athéna N. Včelnice, 

Cigánik N. Včelnice, Allianz N. Včelnice, Bartoň zelenina 

N. Včelnice.

Je jen škoda, že mikuláš a čerti přišli o něco později, ale i 

jim patří poděkování.

Vedení fotbalu

Dne 6. 12. 2008 uspořádal náš oddíl 

kopané turnaj za účasti 6 družstev. Hrá-

lo se systémem každý s každým. 

Sestava: „Áčko“

Váš Adam, Tušil Patrik, Koštiál Lukáš, 

Brožek Adam, Holoubek David, 

Němeček Martin, Lukš Filip, Bureš 

Pert.

Sestava : „Béčko“

Holoubek Filip, Biernat Pavel, Opel-

ka Jan, Biernat Jakub, Rybák Tomáš, 

Dvořák Bohdan, Mašín Matěj, Kal-

kus Vít, Jaroš Pavel.

Výsledky:

N. Včelnice A – Studená 5:2 (Váš, 

Holoubek D., Němeček, Koštiál, 

Brožek A.)

N. Včelnice A – Kamenice 4:1 (Brožek 

A. 2, Němeček, Koštiál)

N. Včelnice A – N. Včelnice B 8:0 

(Brožek A. 4, Holoubek D. 2, Koštiál, 

Bureš)

N. Včelnice A – Třešť 1:0 (Koštiál)

N. Včelnice A – Kunžak 6:0 (Brožek A. 

2, Koštiál, Němeček, Lukš, Váš)

N. Včelnice B – Studená 1:4 (Biernat 

P.)

N. Včelnice B – Kamenice nad L. 0:3

N. Včelnice B – Třešť 0:7

N. Včelnice B – Kunžak 0:2

Konečná tabulka vypadá takto:

1. Nová Včelnice A  15 b  skóre 24:3

2. Třešť  12 b  skóre 16:2

3. Kamenice nad L.  9 b  skóre 16:6

4. Studená 6 b  skóre 8:14

5. Kunžak  3 b  skóre 2:18

6. Nová Včelnice B  0 b  skóre 1:24

Nejlepší brankář turnaje – Jiří Kříž Třešť

Nejlepší hráč turnaje – Vladimír Štefl  Kamenice nad L.

Nejlepší střelec turnaje – Adam Brožek Nová Včelnice 

A (9 branek)

Nejlepší hráč včelnického „áčka“ – David Holoubek

Nejlepší hráč včelnicekého „béčka“ – Bohdan Dvořák

HOKEJBAL

09.11.2008 HBC Betonova Holu-

bov - HC Dranreb Nová Včelnice 

5:4 (Slanina 3, Kulik)

16.11.2008 HBC Zliv - HC Dranreb 

Nová Včelnice 2:3 (P. Hembera 2, 

M. Hembera)

23.11.2008 HC Dranreb Nová 

Včelnice - HC Švantlův Dvůr 

Písek  odloženo

30.11.2008 SK Tábor - HC Dranreb 

Nová Včelnice 3:1 (Hembera P.)

06.12.2008 HC Dranreb Nová 

Včelnice - TJ Vltava ČB 4:7 (Kulik 

2, Hembera P., Šprincl)
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Hokejbalisté Nové Včelnice velice děkují všem spon-

zorům, a dále přejí všem lidem všechno nejlepší do 

Nového roku, ať se každému splní co si vysnil. Pokud 

má někdo zájem o fotografi e z plesu hokejbalistů, jsou 

k dispozici ke stažení na této adrese: 

http://www.uloz.to/1042844/fotky.zip   

Svoboda Michal

GYMNASTIKA

Gymnastické závody v Sezimově Ústí – 6. 12. 2008

Přípravky 

11. místo – Tůmová Nikola – 25,45 bodů

22. místo – Tyšerová Radka – 24,45 bodů

24. místo – Kundrátová Ilona – 23,85 bodů

Mladší žákyně

17. místo – Šímová Anna – 20,30 bodů

Juniorky

6. místo – Plavcová Žaneta – 18,05 bodů

9. místo – Petrů Adéla – 16,70 bodů

Poslední závody v letošním roce se uskutečnili v 

Českých Budějovicích

IV. liga 

12. místo – Šímová Anna – 21,85 bodů

III. liga 

13. místo – Petrů Adéla– 19,50 bodů

14. místo – Pfaurová Eliška – 19,50 bodů

II. liga

5. místo – Plavcová Žaneta – 19,60 bodů

8. místo – Šprinclová Kateřina – 19,00 bodů

Oddíl sportovní gymnastiky přeje všem občanům všechno nejlepší do Nového roku.                        Vedení oddílu SG 

ATLETIKA

Novovčelnický  atletický oddíl bilancuje  sezónu 2008 a 

už klepe na dveře začátek nové halové sezóny.

Bilance skončeného roku by mohla vést k uspokojení 

-  členové oddílu získali v jednotlivých disciplinách víc 

než dvacet titulů Jihočeských přeborníků, řadu dru-

hých a třetích míst v KP, Jana Řežábková je žákovskou 

přebornicí České republiky, několikrát se její zásluhou 

měnily krajské tabulky oštěpařských  rekordů, pevně 

se usadila v reprezentaci ČR,  dokázala zvítězit i v mezi-

státním utkání se Slovenskem a mezinárodním utkání s 

Bavorskem, Horním a Dolním Rakouskem, kandiduje i 

na titul „ Nejlepší sportovkyně okresu do 15 let“.

Martina Drábiková, Monika Brusová a Lucie Krištano-

vá  úspěšně startovaly v prvoligovém družstvu žen VS 

Tábor,  kde patřily k oporám a získávaly cenné zkuše-

nosti.

Družstvo dorostenek jasně zvítězilo v KP a zůstalo krů-

ček od fi nále MČR.

Mladší žákyně byly ve fi nále  KP družstev stříbrné, mlad-

ší žáci bronzoví. Muži si přes malý počet závodníků vedli 

solidně v přeboru JČ kraje, členky oddílu byly nepře-

hlédnutelné i ve školních soutěžích v rámci kraje i ČR.

Takže s uplynulým obdobím je vedení oddílu spokoje-

no, ale neusíná na vavřínech!

V plném proudu je příprava na halové závody, pracuje 

se na zlepšení fyzické přípravy i techniky. Co tedy v nej-

bližším období mladé atlety čeká?

9. 1. kontrolní závod  Nová Včelnice

17. 1. KP žactva  do 13 a do 15 let  Praha - Strahov 

24. 1. KP dospělých  OPEN (včetně dorostu a juniorů) 

Praha –Strahov

7. 2. Novovčelnická žákovská hala Nová Včelnice

6.- 8. 2. MČR ve vícebojích a chůzi  (žactvo – dospělí) 

Praha  - Strahov

14. - 15. 2. MČR dorostu a juniorů  v halové atletice Pra-

ha- Stromovka

28. 2. - 1. 3. MČR  žactva v halové atletice Jablonec n. 

Nisou

14. 3. KP atletických přípravek (roč. 1998 a mladší) Nová 

Včelnice

Přejeme píli v přípravě a úspěšné starty!!

-ek-

Jaká bude začínající sezóna halové atletiky ?

VOLEJBAL

Jako každoročně, s pravidelností první soboty po „Miku-

lášovi a čertech“, proběhl 13. 12. 2008 v hale v Nové 

Včelnici za účasti 6 týmů volejbalový turnaj mužů. 

Tento rok jsme uspořádali již 8. ročník „Vánočního“ 

volejbalového turnaje.

Turnaje se zúčastnily tyto týmy: loňský vítěz Praha Koby-

lisy, Nová Včelnice, Jindřichův Hradec, Pacov, Kobylí Na 

Moravě, Strmilov.

Turnaj byl rozlosován do 2 tříčlenných skupin, kdy se v 

každé skupině hrálo systémem každý s každým. Tyto 

souboje rozhodly o pořadí ve skupině a následném 

nasazení do play-off . První dva manšafty ze skupiny 

postoupily do semifi nálových bojů. Týmy na třetích 

místech svých skupin se utkaly o 5.- 6. místo.

Vítězství ve skupinách si zajistily týmy Nové Včelnice a 

Strmilova. Domácí ze skupiny postoupili po výhře nad 

Pacovem a Kobylím, Strmilov zvítězil nad J.Hradcem a 

Kobylisami. 

Tým Nové Včelnice po velmi urputném boji postoupil 

do fi nále turnaje, když porazil Jindřichův Hradec 2:1. 

Druhým fi nalistou a posléze konečným vítězem turna-

je se stal tým Pacova. Ve fi nále zvítězil pouze o jeden 

pouhý bod 2:1 na sety a výsledkem 15:14 ve zkráceném 

setu. 

VÁNOČNÍ VOLEJBALOVÝ TURNAJ 2008

 KUŽELKY PO POLOČASE

6. kolo  N.V. – Obal Kunžak  5 : 1 Brus 407

7. kolo   Sokol Písek – N.V. 6 : 2 nej. výkon Lavička 450, 

Domin 440

8. kolo Obal Kunžak – N.V. 6 : 2 Horejš 424, Lavička  420  

9. kolo N.V. – Fezko Strakonice 7 : 1 Šebera 406, Domin 

406

10. kolo Sp. Soběslav – N.V. 7 : 1 Šebera 407, Hána Fr. 

394

11. kolo N.V. – TJ Blatná B 7 : 1 Lavička 421, Horejš 412

Družstvo „A“ je po podzimní části KP II. Na 5. místě se 

ztrátou 3 bodů na vedoucí Dačice. Na jaro máme příz-

nivé vylosování a budeme hrát o špici tabulky. V pořadí 

jednotlivců obsadil Lukáš Lavička výborné 3. místo s 

průměrem 427,6 b. a po osmi zápasech má 100% bodo-

vý zisk pro družstvo !!  

Na domácí kuželně, která se stala zřejmě nejtěžší v kraji, 

drží nejlepší podzimní výkon 421 poražených kuželek.

Družstvo „B“ v okresním přeboru je po 6. kole na krás-

ném 2. místě se ztrátou pouze 1 bodu.                   Šebera
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V boji o 3. místo zvítězil tým 

Strmilova nad Jindřichovým 

Hradcem 2:0 a v boji o 5. 

místo vyhrál tým Kobylí nad 

týmem Praha Kobylisy.

Konečné pořadí turnaje: 

1. Pacov  

2. Nová Včelnice  

3. Strmilov  

4. J.Hradec  

5. Kobylí Na Moravě  

6. Praha  Kobylisy

Za Novou Včelnici odehrá-

li turnaj: Petr Neugebauer 

(Negy), Martin Velek, Jakub Říha, Vlasta Dvořák, Aleš 

Hána, Radek Prokýšek, Olda Dytrich, Ivan Pfauser, Marek 

Strnad.

Rád bych poděkoval všem hráčům za účast na turnaji 

a také divákům, kteří mohli shlédnout volejbal „velmi 

dobré“ úrovně.

Velký dík patří samozřejmě rovněž partnerům akce, fi r-

mě SWIETELSKY stavební s.r.o., TEBO a.s., Restaurace „U 

Žida“.                                                                                      m.s.

BĚH

6. 12. 2008 Mikulášský běh – 9. ročník 

– Kamenice nad Lipou
Pořadatel Liga 2000 (Vladimír Pechek)  a Městský úřad 

Kamenice nad Lipou. V kategorii dětí a mládeže byli z 

města Nová Včelnice úspěšní v běhu od 60 m do 1 550 

m mladí a nadějní atleti 

Nejmladší děti

3. Kršek Jakub 2005

5. Strnad Jakub 2005

Předškolní děti

1. Strnad Marek 2001

Nejmladší žáci

1. Kraus Patrik 1998

2. Mareš Dominik 1998

3.Veřtát Jakub 1999

5. Lukš David 1998

6. Veřtát Kryštof 1999

9. Jelínek Jan 2000

Mladší žáci

1. Kraus Jakub 1996

4. Brus David 1997

5. Zabilka Jakub 1997

Starší žáci

1. Pechek Jan 1994

Junioři

1. Pechek Tomáš 1991

Kategorie ženy

1. Tománková Eva v dresu PSK Olymp Praha

Hlavní závod 7 500 m

1. Vail Ryan, Portland USA (první Američan, který v regi-

onu kdy běžel maratón)

2. Vohlídal Robin Nová Včelnice

3. Tománek Jan  v dresu Dukla Praha

9. Pechek Pavel  Nová Včelnice

10. Škrleta Dušan Nová Včelnice

Kategorie nad 50 let

1. Pechek Vladimír

3. Tománek Stanislav

Kategorie nad 60 let

2. Pochobradský Pavel

3. Škrleta Jan

Děkujeme redakci Novovčelnického zpravodaje za zve-

řejňování našich veteránských výsledků v roce 2008

Pochobradský Pavel

Fotoreportáž - Hokejbalový ples

AEROBIK

Všem příznivcům aerobního cvičení sdělujeme, že 

po vánoční přestávce začínáme opět cvičit a to hned 

v pondělí 5. ledna od 20.00 hodin. Čtvrteční cvičení 

zůstává od 19.30 hodin.

Přijďte mezi nás, rozhýbat si „zlenivělé“ tělo po sváteč-

ním hodování.                                                                       Ne 
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Formanská

Jednou zase vezl řídícího Sompeka 

na nějakou konferenci do Počátek a 

když ho tam před školou vysadil, jel 

svozem do hospody „vůle“, aby tam 

na něho, jak měli smluveno počkal a 

dovezl ho pak zase domů.

Hospodský povozníka Chramostu 

trochu znal a proto ho přivítal: „Copak jste nám 

Chramosto přivezl?“ A Chramosta už tak jako 

nazlobeně začne vyprávět: „Ale, ale. Šest párů 

koní sem ráno poslal s kočíma na vejdělek a 

v tom ke mně přijde takový kantor, abych ho 

prej svezl do Počátek a já neměl doma žádné-

ho koně, jen tuhlenc herku, co tak zbůchdarma 

krmím.

Dělal vám vo mně skoro s prosíkem a tak, abych 

teda našemu panu řídícímu vyhověl, musel 

jsem vám tedy jít zapřáhnout tuhle necudu a 

jet.

Málkovská alotria

Bylo by těch veselých příhod s mistrem Málkem 

mnoho a většinou jen takové žerty nahodilé, 

bez připravenosti, jak nepřicházejí  v životě. 

Náš otec byl také jejich největším původcem a 

některé ty taškařice tu jen v krátkosti popíšu.

Otec se z hospody dostal ven, jen když šel k 

holiči, nebo na nějakou obecní schůzi a na ces-

tě kolem Málkova bytu mu vždy nedalo, aby 

mu něco neprovedl. Málek tehdá bydlil ještě u 

Vaňků a okna měl na malý plácek. 

Okénka z bytu se otevírala ven a na okně měl 

pan mistr vždycky vystaveny spravené, pěkně 

vyblejskané boty, takže zákazníci nemuseli ani 

k němu dovnitř a celé jednání se provedlo u 

oken.

Toho využil vždy náš táta a jednou Málkovi 

vyndal z pantů vnitřní okenice a odnesl je k 

holiči, kde je jako nechal zapomenuty, neboť 

neřekl koho to jsou, a Málek je tam našel až za 

několik dnů. 

Jednou zase otec z vystavených bot vzal po 

jedné botě od každého páru, a posílal k Mál-

kovi zákazníky, aby jim vydal spravené boty a 

jeho zákazníkem byl také jeden potrhlý pro-

fesor, který se opravdu vážně domáhal vydání 

spravených bot, ale Málek měl jenom jednu a 

tak se spolu pohádali, až mu musel Málek dát 

jinou botu, aby měl od něho pokoj.

Jindy zase mu otec přinesl na okno takový 

ohromný kus kamene, že ho Málek nemohl sám 

sundat dolů a musel si na tu práci zjednat.

Dřevěnou firmu mu dokonce několikrát obrátili 

v noci vzhůru nohama a jednou mu ji dokonce 

přibili na šindelovou střechu. Nahoru na komín 

mu také jednou položili skleněnou tabuli a 

Málek se toho poledne mohl udusit kouřem, 

když si vařil oběd.

Poštou mu posílali hosté různé balíčky a něko-

likrát i jeho hůl špacírku nebo milostné verše.

Málek zase jen v hospodě proklepával a dělal 

doktora medicíny a jednou skutečně měl pří-

pad, že jedna slečna z Prahy, která ho neznala, 

v domnění, že je skutečně lékařem, ho požáda-

la, aby ji v hostinském pokoji, kde byla na let-

ním bytě, prohlédl. Doktor Málek pak skutečně 

šel, neboť zase on předpokládal, že se jedná o 

nějaký připravený žert, ale tentokrát v tom „let-

ňáci“ prsty neměli, ale byla z toho stejně velká 

legrace.

Slečna se vysvlékla před ním a doktor Málek 

ji proklepal, ale když viděl, že skutečně ho má 

slečna za lékaře, přiznal se a omluvil se, že to 

pokládal za připravenou hru ze strany „letňá-

ků“ a slečna se neurazila neboť mistr Málek 

byl seriozní starší pán, a tak se spolu tomu jen 

zasmáli, zvláště, když to s tou nemocí u slečny 

nebylo tak zlé.

Mistr Málek také z legrace přibíjel letňákům na 

boty obráceně podkovky, a škádlil je pak, že 

tohle dělal již Žižka, a sice koňům, aby stopou 

mátli nepřítele a oni zase že to mohou potře-

boval doma, aby mátli manželku, až půjdou do 

hospody nebo za ženskými.

Jestliže nějakou Málkovskou historku znáte, 

napište jí a přiložte k tomuto spisu.

Povídky z Nové Včelnice

Eduard Keist Pohodlný sklid obilí a zavedení obilního monopolu 

uspokojily zemědělce a poskytly naději na lepší časy, 

které se projevily v začátcích podzimu zvýšením cen 

obilí nad 100 Kč za 1q proti dřívějším cenám, které se 

pohybovaly od 50 do 70 Kč. Nářek na neudržitelné 

poměry zemědělské ale neustal. Chystaný ,,monopol 

dobytčí“ má také upravit ceny živočišné produkce hos-

podářské a zlepšit prosperitu i tohoto zemědělského 

odvětví. Kdo však unese zdražování životních potřeb, 

když konsumenti, výdělečně činní, zaměstnanci, nema-

jí naděje na zlepšení příjmů a jsou ohroženi na svém 

výdělku snahou po odbourávání mezd a služebních 

příjmů, které značnou měrou se uskutečnilo v tomto  

roce!

Je pozoruhodné, že ceny potravin, chleba a masa, mlé-

ka, vajec a tuků se drží stále na výši, ba jeví tendenci 

vzestupnou, hlavně výrobky potravní. Slibovaná úřední 

kontrola cen se neprovádí a ceny zboží zůstávají téměř 

na stejné výši jako v dobách, zvlášť za zlé vyznačených.

Život v obci neměl zvláštních výkyvů. Bylo celkem klid-

no, každý hleděl si své práce a výdělku, který v naší obci 

dík zdatnému průmyslu textilnímu, byl po celý rok stá-

lý. Osobní spory řešily se po domácku, nejvíc při pivě v 

hostincích.

Záležitosti celonárodní, veřejného nebo světového 

významu prošly celkem bez vzrušujících kolektivních 

projevů; tak 4. volba T. G. Masaryka prezidentem repub-

liky 24. května působila na jednotlivce, podle politické 

příslušnosti nebo nerozumné zaujatosti z nevědomosti, 

avšak na většinu obyvatelstva velmi uspokojivě. Atentát 

na jugoslávského krále Alexandra I., Sjednotitele a fran-

couzského ministra zahraničí Barthou 9. října v Marseilli 

vyrušoval surovostí útočníka a obavou z nebezpečí 

války.

Stavební ruch jevil se přestavbou domu, kdysi Melicha-

rova v Husově třídě, koupeného rodinou Míchalovou z 

Dívčích Kop na jednopatrový s krámy a výklady obchod-

ními. Učitel Ferd. Švec, dům v Husově třídě, (kdysi maje-

tek žida Feigla a Bendy), zděděný po tchánovi Poláčkovi 

(Amerikánu), přestavěl na jednopatrový. Inženýr Vilém 

Fischer, řezník Aug. Kejst a dělník Pokoj postavili dom-

ky v nové čtvrti. Vojtěch Hejtman ze Včelnice na svém 

pozemku v lese (k Hostějovci směrem) vystavěl domek 

pro svého bratra na povýšení drůbežárny, Bedřich 

Šmol v Karlově vystavěl novou stodolu, Václav Šimek v 

Pýchově po požáru mlýna vystavěl obytné stavení.

V obecním zastupitelstvu resignoval za komunistickou 

stranu Leopold Pána.

Obecní zastupitelstvo pořídi-

lo automatické veřejné elek-

trické osvětlování.

Budova chudobince při-

činěním člena obecního 

zastupitelstva  Jaroslava Setunského byla 

důkladně opravena, pořízena nová okna 

ventilační a litinová pumpa.

Koupě Paseckého rybníka obcí dosud 

nebyla uskutečněna pro podmínky statká-

ře Josefa Berounského, jenž trvá na zajiště-

ní pravidelného dodávání vody do statku jeho vlastním 

vodovodem po lovu do tří dnů a náhradu 3 000 Kč za 

stromy na svahu hráze. Při obnoveném jednání zástup-

ců obce u Státního pozemkového úřadu v Praze bylo 

zjištěno, že statkář Berounský měl smluveno s velko-

statkem koupi tohoto rybníka za 4 000 Kč a vzhledem 

k dvojnásobné ceně 8 000 Kč obci stanovené, nebyla 

koupě schválena. Státní pozemkový úřad sám stanoví 

cenu,  za niž bude znovu jednáno o koupi rybníka.

Kácení stromů na Kozlovské hrázi bylo dovršeno až na 

několik jednotlivých bříz, tím snad již všichni příděl-

ci byli uspokojeni, že krásná stromová alej zmizela - a 

přece nenapravila se ,,peněžní tíseň“ bezohledných a 

ziskuchtivých občanů.

Okrašlovací spolek osázel nově Kozlovskou hráz mladý-

mi břízkami a cestu od nádražní váhy až k této hrázi. 

Jak se jim bude dařit a dorostou-li, obklopeny láskou 

osvědčených milovníků přírody, poví blízká budouc-

nost.

Parčík u Mariánské sochy v Komenského ulici byl koneč-

ně úpravou záhonů připraven k osázení a socha byla 

natřena barvou olejovou.

Pomník „Obětem války“ péčí zbylých členů komitétu 

obdržel opravu zahrádky a důkladný barevný nátěr 

železného plůtku. Náklad byl uhrazen z fondu uložené-

ho v místní Kampeličce.

Rozpočet obce Včelnice - Nový Etynk pro rok 1935 

vykazuje řádnou potřebu 160.938Kč

a úhradu 96.992Kč

rozpočtový schodek  63.946Kč

rozvržen na 200% přirážku k dani činžovní a 300% při-

rážku k ostatním daním.

Obchodní dům Vrdlovcův, v dobách předválečných 

jako prvotřídní obchod dodavatelský známý v širém 

okolí, koupil Eduard Chytra z Okrouhlé Radouně, začal 

obchod pod bývalou fi rmou Vrdlovcovou.

Kronika Augustina Dvořáka - 1934
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Nebezpečné tajemství – Ladislav Svatoš – dokončení
V dálce plavala mužská postava, která se pomalu při-

bližovala. Čím více se přibližovala, bylo vidět její tvář, 

byla to Tomova tvář. Doplaval ke své matce a pomalu 

jí zavřel oči a políbil na čelo. Rychlým pohybem vypla-

val na povrch jezera a vylezl na pevninu. Nikde nebyl 

nikdo, okamžitě vběhnul do domu a hledal sebemenší 

zmínku po Kárlovi, ale on jako by zmizel ze zemského 

povrchu. Jenže z ničeho nic zaslechl hysterický holčičí 

řev. Ten hlas mu byl velmi známý, byl to Sářin hlas, který 

vycházel ze sklepa. Opatrně pootevřel dveře a nakoukl 

dovnitř. Kárl zrovna Sáře pálil ruku nažhaveným pohra-

báčem. Rychle se otočil a odběhl.

„Nechte mě bejt!!! Co po mě pořád chcete? Vždyť já 

vám nic neudělala…“ vykřikovala. 

Kárl se jen šibalsky usmál a řekl : „Neudělala, ale já tobě 

jo…“ pronesl strašlivě hrubým hlasem plným nenávisti 

a slasti z toho, že jí mučí.

Vychutnával si každý pohyb, zrovna si bral do ruky vel-

kou rudou sekyru a přibližoval se k Sáře.

„Hej Kárle….“ ozval se mu za zády hlas. Rychle se otočil 

a spatřil Toma, který ho pořádně udeřil sekyrou do zad. 

Kárl ihned padl na zem a křičel vztekem, Tom rychle 

odpoutal Sáru a utíkal s ní ven po schodech. 

„Ty žiješ? To není možné, ale tvá matka …ona ..je ..mrt-

vá…“ v jejím hlase byl slyšet obrovský smutek.

„Sice je mrtvá, ale ne na dlouho…(Sára udělala svůj vel-

mi nechápavý obličej) ….to ti vysvětlím jindy. Teď rych-

le ven z baráku, ale nejdřív vezmi támhle ten kanystr z 

rohu místnosti a všude to tu polej.“

Lila to, jak nejrychleji šlo, jenže Kárlův hlas se ozval zno-

va a jeho kroky po schodech také.

Okamžitě otevřeli dveře, Tom upustil na zem zapalovač 

a pozoroval, jak to všechno pohlcuje oheň. V tom ze 

sklepa vešel Kárl s napřaženou sekyrou na Toma, ten po 

něm pohotově hodil kapesní nůž (který měl v kapse), 

Kárl se zapotácel a padnul zpátky do sklepa. Tom oka-

mžitě vyběhl za Sárou a políbil ji.

„Miluju tě…“ oba stáli před domem a sledovali jak dům 

rychle celý pohlcuje oheň. V tom hrůzném zvuku padá-

ní trámů a praskání dřeva, byl slyšet i Kárlův zoufalý 

hlas.

„Ale co tvá matka?“

Tomáš ukázal směrem k jezeru  a tichým hlasem mluvil 

Sáře přímo do ucha.

„Když je z tebe duch nemůžeš se sice nikoho dotknout, 

ale můžeš mu dát náznaky, že tam jsi atd. Ty stopy jsem 

dělal já, každý duch je po smrti svého těla nějak zde-

formován, v mém případě to byly chodidla. Takže tím 

jsem dával své matce náznaky a vodil ji přímo k místům 

činu a tak. Pořád jsem jí napovídal, kdo je vrah. 

Tím, že si vzala život, mě ho darovala. Protože lidé sobě 

spjatí nějakým vztahem sdílí také jednu duši. Jsem 

naživu a má matka bude také….“ V tom ho Sára pře-

rušila.

„Protože zemře Kárl, vrátí jí duši…., ale jak to, že to fun-

guje jenom teď? Jinak to přece nefunguje…“

Tom si povzdechl… „Člověk, který má víru v posmrtný 

život a duchy a je s nimi v kontaktu, má šanci toto zažít. 

Já byl duch a byl jsem v kontaktu jak s mámou, tak s 

Kárlem….“

Jejich povídání přerušilo Kathrinino vynoření z vody, 

rychle vyplula z vody na pevnou zem a vrhla se oběma 

kolem krku. 

„Nemůžu tomu uvěřit, ono to vyšlo…, ale jak to? To 

nechápu…“

„Mami já ti to později vysvětlím, ale teď odtud raději 

zmizme.“

Kathrin měla v obličeji obrovský úsměv, srdce ji zavali-

lo štěstí. Všichni tři nasedli do auta a jeli rychle pryč z 

tohohle hrozného místa. Všichni šťastní mizeli po dálni-

ci, jejich směr byl stát Texas.

Duchové nás obklopují, i když to nechceme slyšet, ale 

jsou tu s námi. Jenom je někdo vídá častěji a někdo 

téměř vůbec. Když si jdete lehnout, nemůžete mít jisto-

tu, že vás zrovna někdo nepozoruje. A od toho jsou tu 

strážní andělé, aby nás chránili, jenže občas se vyskyt-

nou tací duchové, kteří se mstí a jsou moc zlí. Kárlova 

duše je zvrácená do morku kostí a nedá Kathrinině rodi-

ně pokoj ani po smrti.

Kulturní přehled

  Nová Včelnice

Městská knihovna

Sobota 17. ledna 2009 od 14 hodin – Sraz sněhuláků – u 

knihovny. Bližší informace se dozvíte v knihovně

Sál „U Jelena“

Neděle 11. ledna 2009 od 18 hodin – divadlo „Ostrov 

milování“ – hrají ochotníci z Počátek

Sobota 31. ledna 2009 od 20 hodin – Hasičský ples se 

Studentskou kapelou

  Kamenice nad Lipou

Kino

Sobota 3. ve 20 hodin - Malé oslavy

Sobota 10. v 17 hodin - Kung Fu Panda

Sobota 10. ve 20 hodin - Vy nám taky šéfe

Sobota 17. ve 20 hodin - Děti noci

Sobota 24. ve 20 hodin - Útěk do divočiny

Sobota 31. v 17 hodin - Vesmírní opičíci
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Sobota 31. ve 20 hodin - Mamma Mia

Kulturní dům

Pátek 14. ve 20 hodin  - Ples Souz

Úterý 20. v 16.30 hodin - seniorpárty

Sobota 24. ve 13.30 hodin - dětský karneval 

Muzeum

14. – 27. 2. – OBRAZY - Výstava obrazů Ludmily Doba-

lové a Stanislava Dobala. Vernisáž 14. v 17.hodin  

Městská knihovna

4. – 31. 1.  - JAN KARAFIÁT – ŽIVOT A DÍLO

11. 1. – 12. 2. - Hedvábí a korálkový šperka.,Ubrousková 

technika – domalované obrázky

Divadelní zájezdy

Sobota  10. v 17.30   u KD - Divadlo Na Jezerce Praha  

- PETROLEJOVÉ LAMPY

Středa 14. v 17.30 u KD - Divadlo Antonína Dvořáka 

Příbram - NA SKLE MALOVANÉ

Augustin Kejst prodal dům se zařízením řeznickým Kar-

lu Novákovi, Jan Veselý a František Poslušný po vyuče-

ní a kupecké praksi otevřeli nové obchody v domech 

svých otců, Karel Míchal sedlář,  zavedl si potravinářský 

obchod, v domě Richarda Veselého usadil se cukrář 

Heller a holič Chramosta, v domě učitele Ševce sklenář 

Karel Dědič, Albína Ctiborová zavedla si obchod s uze-

ninou ze Žirovnice, čímž značně vzrostl počet živností, 

zejména obchodních.  

V domě Bartoloměje Starky v Nádražní ulici začal řez-

nickou živnost jeho synovec Boh. Starka, na náměstí 

Jaroslav Terber, obchod papírnický a galanterní a vyu-

čování hře na housle.

Zanikla kolářská živnost Václava Klema v Nádražní ulici a 

zámečnictví (strojnictví) Aloise Krejči v hostinci u Miklů. 

Příčinou těchto zániků bylo zadlužení z nehospodár-

nosti. 

K řadě různých spolků přibyl „Odbor pro povznesení 

cizineckého ruchu“, jenž se ustavil na popud živnos-

tenské organisace. Nevykonal však celkem mnoho, 

protože sešel se pozdě, kdy už zájem letních hostí byl 

soustředěn na určitá jiná místa, a protože neměl peněz 

na reklamu. Také cíl, který původce této akce sleduje, 

nemůže být jedině vůdčí myšlenkou, třebaže povzne-

sení obchodního ruchu je důsledkem návštěvy cizinců. 

Nejednotnost v názorech na tyto obě idey nemůže 

zaručit dobré výsledky a je také nutno předem zajistit 

všechny podmínky pro náležité uspokojení četných 

nároků letních hostů. To předpokládá dostatek kapitálu 

k zařízení koupališť a hřišť a úpravu cen bytů. 

Z význačných osobností pražských na letním bytě v 

našem městečku o prázdninách byli: Zdeněk Gintl, spi-

sovatel a ředitel ústřední pražské městské knihovny a 

režisér Národního divadla Jaroslav Hurt.

Husova oslava byla vykonána obvyklým způsobem 

večer dne 5. července za hojné účasti občanstva. O 

významu M. Jana Husa promluvil učitel Josef Jíra, tajem-

ník okresního školního výboru v Kamenici nad Lipou.

Místní odbor Národní Jednoty Pošumavské oslavil dne 

15. července 50tiletí svého působení a zároveň spolu-

působil při jubilejní sbírce Ústředního výboru na milion 

50tihaléřů na oslavu 50. výročí trvání Národní Jednoty 

Pošumavské, při prodeji jubilejních nálepek a obstaral i 

pouliční sbírku ve prospěch N. J. Pošumavské. 

Zcela přeplněn byl sál v restauraci „U Žida“ 

při vánoční besídce žáků základní školy.



26 Novovčelnický zpravodaj 27Novovčelnický zpravodaj

SDH Zdešov zve všechny 
milovníky dobrého jídla a pití na 

vepřové 
hody, 

které se konají v sobotu 
24. ledna 2009 v sále kulturního 
domu ve Zdešově od 17 hodin.

Městská knihovna Nová Včelnice a kulturní komise 

Vás zve na

sraz 
sněhuláků

který se bude konat

v sobotu 17. ledna 2009 od 14 hodin.

S sebou si přineste uhlí, čepici pro sněhuláka, 

hrneček na čaj a náhradní rukavice.

V případě nepřítomnosti sněhu si přineste barev-

né papíry, vatu, pastelky a lepidlo.

Svaz postižených civilizačními chorobami v ČR,

o.s. Základní organizace Nová Včelnice

Vás srdečně zve na společnou vycházku

„Po okolí Nové Včelnice“
Vycházka  se uskuteční v sobotu 17. ledna 2009

Sraz účastníků vycházky ve 13.30 hodin před Flo-

pem. Zveme občany Nové Včelnice a okolí.

Výbor SPCCH

Sezóna 2009

Cestovní Agentura DOMIKO ve spolupráci 

s C. K. MEDITERAN travel s.r.o. Vám nabízí 

Chorvatsko – Makarská riviéra 

– Tučepy – Dalmácie
Termíny, ceny, přihlášky a bližší informace vám 

poskytnout na tel. 777 569 941 nebo pan Oldřich 

Kršek. Možná odjezd z Jindřichova Hradce.

Cena zahrnuje ubytování penzionu, servírovanou 

polopenzi, lůžkoviny, služby delegáta a dopravu. 

Dítě do 4 let bez nároků na lůžko zdarma!
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